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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 16 DE DESEMBRE DE 

2024 
 

Identificació de la sessió:  
Núm.  PLE2024000014  
Caràcter: Sessió Ordinària 
Data: 16 de desembre de 2024 
Hora d’inici: 19:30 h 
Hora de fi: 21:00 h 
Lloc: Sala de Plens 
 
 
Hi assisteixen:  
 
Sr. Maurici Jiménez Ruiz, alcalde, regidor delegat de Seguretat Ciutadana, Serveis 
Interns i Comunicació. (PSC-CP) 
 
Sra. Imma Gelabert Casadevall, 1a tinent d’alcalde, regidora delegada de Turisme, 
Promoció Econòmica, Empresa i Ocupació (JUNTS) 
 
Sr. Josep Amat Calvet, 2n tinent d’alcalde, regidor delegat d’Urbanisme i Obres (PSC-
CP) 
 
Sr. Lluís Pujol Pijuan, 3r tinent d’alcalde, regidor delegat d’Hisenda i Patrimoni (JUNTS) 
 
Sra. Maria Blanco Martín,4a tinent d’alcalde,  regidora delegada d’Acció Cultural i 
Comunitària, Tradicions i Educació (PSC-CP) 
 
Sra. Pilar Rojas Molina, 5a tinent d’alcalde, regidora delegada d’Activitats Econòmiques, 
Via Pública i Infància (JUNTS) 
 
Sra. Dolors Escobar Hermosilla, regidora delegada de Benestar Social, Habitatge i 
Recursos Humans (PSC-CP) 
 
Sr. Marc Medina Serra, regidor delegat d’Esports i Salut (PSC-CP) 
 
Sr. Joan Amat Algaba, regidor delegat de Joventut, Noves Tecnologies, Administració 
Digital i Mobilitat (JUNTS) 
 
Sr. Daniel Riera Puertas, regidor delegat de Serveis, Medi Ambient i Benestar Animal 
(PSC-CP). 
 
Sr. Joan Giraut Cot, regidor (BNC) 
 
Sra. Ofelia Castillo Gómez, regidora (BNC) 
 
Sra. Sònia Sànchez Ruart, regidora (SOM-TE) 
 
Sra. Montserrat Rovira Ramos, regidora (ERC-AM) 
 
Sr. Aitor Tendero Guirado, regidor (Autònoms) 
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Sr. Pedro Torres López, regidor (LVAEC-C) 
 
Sra. Sandra Moya Bolívar, regidora (VOX) 
 
 
Secretari:  
 
Sr. Tomàs Soler Navarro, assistit de la funcionària Sra. Margarita Casanovas Mercadé 
 
Interventor: 
 
Sr. Josep Serra Oliveras 
 
L’alcalde, Sr. Maurici Jiménez Ruiz, presideix la sessió.  
 
  
 
ORDRE DEL DIA  
 
1.- Arpovació de l'Acta de la Sessió anterior 

2.- Control dels Òrgans de Govern - Informació de l'Alcaldia 

2.1.- Moviments de plantilla 

2.2.- Subvencions 

2.3.- Contractes Majors 

2.4.- Relació de Decrets 

2.5.- Resolucions Judicials 

3.- Dictamens 

3.1.- Regidoria d'Hisenda i Patrimoni. Serveis Econòmics. Aprovació definitiva de les 

Ordenances Fiscals per a l'exercici 2025 

3.2.- Regidoria d'Hisenda i Patrimoni. Serveis Econòmics X2024010039 Aprovació de 

reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions 

3.3.- Contractació, Obres Majors. Aprovar l'expedient de Contractació, el Plec de clausules 

administratives i disposar simultàniament l'obertura del procediment de licitació per 

procediment obert, tramitació ordinària i regulació no harmonitzada del contracte de les 

obres compreses en el projecte Construcció Dipòsit 5.000 M3 Aigua potable. Import de 

licitació 4.990.982,42 € IVA Inclòs 

3.4.- Urbanisme. Aprovació inicial de la modificació puntual número 15 del Pla d'Ordenació 

Urbanística Municipal, per a la modificació de les claus urbanístiques de l'àmbit de la zona 

industrial a l'avinguda Castell d'Aro. 

4.-  Mocions 
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4.1.- Moció presentada pels Grups municipals PSC i JUNTS pe uns pobles i ciutats segurs 

i cohesionats 

5.- Assumptes urgents 

5.1.- Regidoria d'Hisenda i Patrimoni. Serveis Econòmics X2024010236 Aprovació de 

reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions 

6.- Regidoria d'Hisenda i Patrimoni. Serveis Econòmics X2024010331 Aprovació de 

reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions 

7.- Precs i preguntes 

 

Desenvolupament de la sessió  
 
Un cop el secretari ha comprovat l’existència del quòrum que cal perquè es pugui iniciar 
la sessió, es comencen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
1.- Aprovació de l'Acta de la Sessió anterior 
 
S’aprova per unanimitat dels 17 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 

l’ajuntament, l’acta de la darrera sessió, celebrada el dia 25 de novembre de 2024. 

 
2.- Control dels Òrgans de Govern - Informació de l'Alcaldia 
 
El Sr. Pedro Torres pregunta el motiu de la denegació de la subvenció sol·licitada per les 

programacions estables d’activitats d’arts visuals. També demana informació sobre el 

contracte de manteniment i reparació de voreres per import màxim de 2 milions d’euros i 

la seva temporalitat, ja que s’ha adjudicat el dia 5 de desembre. 

El Sr. Aitor Tendero no formula cap pregunta però felicita a l’equip de govern perquè 

hagi entomat la reparació de les voreres en mal estat. 

La Sra. Sandra Moya pregunta també pel motiu de la denegació de la subvenció  

esmentada. 

L’Alcalde explica que la subvenció s’ha denegat per la puntuació atorgada. Diu que ja se 

sabia abans de sol·licitar-la però vam voler intentar-ho. Explica que el contracte de 

reparació i manteniment de voreres és una despesa plurianual que s’executarà en els 

propers quatre exercicis. Abans es convocaven un o dos concursos a l’any però aquest 

nou sistema millorarà la gestió. Diu que s’ha duplicat gairebé l’import anual que serà 

d’uns 500.000.-€ durant quatre exercicis. 

 
 
 
 
RESOLUCIONS JUDICIALS REBUDES DES DE LA DATA DE CONVOCATÒRIA DE 

LA ÚLTIMA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA. 
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1. Ordenança fiscal núm. 1 General de gestió, inspecció i recaptació dels 
ingressos de dret públic municipals. 

Article 15. Calendari fiscal, lloc de pagament i mitjans. Es proposa modificar les dates de 

pagament del fraccionament de l’IBI i de la taxa d’escombraries domèstiques  en 30 març, 

30 juny, 30 setembre i 30 de novembre, atès que les dates proposades coincideixen amb 

el terminis de pagament de l’IVA de moltes famílies que tenen empresa o són autònoms  i 

el darrer pagament 20 de desembre (4 dies abans de Nadal) pot suposar una despesa 

elevada per les famílies, en quant es destinen els diners en actes familiars.  

2. Ordenança fiscal núm. 10.  Taxes per recollida, tractament i eliminació 
d’escombraries i altres residus urbans.  

Article 5. Bonificació del 75% de la taxa per la realització del compostatge, atès que els 

habitatges que realitzen aquest tipus de compostatge tenen un treball, una dedicació i un 

element fixe dins el seu immoble que necessita hores i manteniment.   

3. Ordenança Fiscal número 16. Taxa per la prestació de serveis en cementiris 
locals, conducció de cadàvers i altres serveis fúnebres de caràcter local. 

 

Article 6. Quota tributària. Es proposa reduir la taxa a 0€ en l’apartat de conservació i 

manteniment del cementiri, atès que els titulars de les concessions ja paguen per les 

transmissions i cessions.   

SEGON.- Aprovar definitivament el text de les ordenances fiscals per a l’exercici 2025, 
amb les modificacions recollides a l’ANNEX i ordenar la seva publicació integra en el BOP 
de la província de Girona.  
 
TERCER.- Notificar l’acord a tots els que han presentat al·legacions amb el corresponent 
peu de recursos. 

Contra l’aprovació de les Ordenances Fiscals es podrà interposar recurs contenciós 
administratiu davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el termini de dos 
mesos comptats des del dia següent al de publicació d’aquest anunci en el Butlletí Oficial 
de la Província.  

 
******************** 

L’Interventor llegeix la part expositiva i dispositiva del dictamen. 

El Sr. Lluís Pujol exposa els antecedents des de l’aprovació inicial pel Ple el dia 21 

d’octubre i trasllada el criteri que recull l’informe tècnic de que els grups polítics 

municipals ja tenen els canals adequats per fer les seves propostes i no mitjançant el 

canal previst pels ciutadans. Seguidament explica els motius de la desestimació de les 

al·legacions formulades pel grup municipal de SOM. 

El Sr. Joan Giraut diu que ratifica el vot favorable del seu grup a l’aprovació inicial. 

 

La Sra. Sònia Sánchez considera que els grups polítics poden presentar al·legacions i 

així ho ha fet el seu grup i diu que la desestimació és per motius polítics no legals. 

Seguidament qüestiona la despesa en certes actuacions de l’equip de govern en general i 
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concretament amb l’arbre de Nadal instal·lat a la rotonda de davant de l’Ajuntament amb 

un cost anual d’uns 25.000.-€. 

El Sr. Pedro Torres diu que el seu grup si que ha fet propostes i al·legacions utilitzant els 

canals adequats, tot i que està pendent de la resposta d’algunes. 

La Sra. Montserrat Rovira i el Sr. Aitor Tendero diuen que s’abstindran. 

La Sra. Sandra Moya diu que segueix el seu criteri de l’aprovació inicial i votarà en 

contra perquè no es tenen en compte les al·legacions de SOM. 

Votació: 

A favor:  13  (PSC, JUNTS, BNC i LVAEC ) 
En contra: 2 (Som i Vox) 
Abstenció: 2 (ERC i Autònoms) 
 
 
3.2.- Regidoria d'Hisenda i Patrimoni. Serveis Econòmics X2024010039 Aprovació 
de reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions 
 
ACORD D’APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT 

D’OBLIGACIONS DE L’EXPEDIENT NÚM. GENE2024009863 (X2024010039). 

Antecedents 

Vist l’acord de convalidació d’omissió de la funció interventora de la Junta de Govern 

Local de data 2 de desembre de 2024, en la qual es resolt continuar amb el procediment 

de reconeixement de les obligacions mitjançant l’aprovació d’un reconeixement 

extrajudicial de crèdit (REC), així com els informes existents a l’esmentat expedient, 

procedeix iniciar la tramitació del reconeixement extrajudicial de crèdit d’aquestes 

obligacions. 

L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient. La seva finalitat és 

únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de 

despeses compromeses indegudament, sense perjudici de que s’hagin d’exigir les 

responsabilitats corresponents per haver-se realitzat despeses sense consignació 

pressupostària i/o sense cobertura contractual. 

Fonaments de dret 

1. Base 18 de les Bases del pressupost de l’exercici 2024. 
 

D’acord amb els antecedents i fonaments de dret indicats, proposa a la Comissió 

Informativa d’Hisenda que dictamini favorablement i proposi al ple de la Corporació 

l’adopció del següent: 

 

ACORD 

Únic.- Aprovar el reconeixement extrajudicial de crèdit de les següents obligacions : 





DOCUMENT

ACTA_PLE
ÒRGAN

SECRETARIA
EXPEDIENT

PLE2024000014

Codi Segur de Verificació
Origen: Administració
Identificador document original
Data d'impressió: 05/03/2025 11 08:44
Pàgina 8 de 21

SIGNATURES

1.- Tomàs Soler Navarro (TCAT) (Secretari), 20/12/2024 13:28
A

JU
N

T
A

M
E

N
T

 D
E

 C
A

S
T

E
LL

 D
'A

R
O

, P
LA

T
JA

 D
'A

R
O

 I 
S

'A
G

A
R

O
A

qu
es

t d
oc

um
en

t é
s 

un
a 

cò
pi

a 
au

tè
nt

ic
a 

de
l d

oc
um

en
t e

le
ct

rò
ni

c 
or

ig
in

al
.

 

 

8 
 

«Primer. Aprovar l'informe de la necessitat i motivació de la contractació d'aquestes 

obres segons el que consta al primer punt dels antecedents d'aquest acord. 

Segon. Iniciar l’expedient de contractació per procediment obert, oferta econòmicament 

més avantatjosa del contracte de les obres compreses en el projecte construcció dipòsit 

5.000 M3 aigua potable.  

Tercer. Encarregar al cap del departament de contractació de l'Ajuntament la gestió de la 

redacció del plec de clàusules administratives particulars del contracte. 

 

Quart. Sol·licitar a la Intervenció de l'Ajuntament el certificat de l'existència de crèdit i 

l’informe d’estabilitat pressupostaria per a la contractació d'aquestes obres. 

Cinquè. Notificar aquest acord als interessats. 

Sisè. Aquest és un acte de tràmit, no definitiu en via administrativa i no susceptible de 

recurs; sense perjudici que pugueu exercitar el que estimeu procedent, de conformitat 

amb el que disposa l’article 40.2 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del procediment 

administratiu comú de les administracions públiques.» 

7.- En data 09 de desembre de 2024, el secretari de l’Ajuntament ha emès una nota de 

conformitat sobre l’informe tècnic/jurídic emes pel cap del departament de contractació 

en data 5 de desembre de 2024. 

8.- A l’expedient es fa constar el document comptable o l’informe signat per l’interventor, 

per acreditar que hi ha suficient consignació pressupostària per atendre la despesa que 

es detalla a la part dispositiva d’aquest acord. 

Fonaments de dret 

 Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic.  

 Llei 39/2015 d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 

Administracions Públiques.  

 Llei 40/2015 d'1 d'octubre, del Règim Jurídic del Sector Públic. 

 

La competència d’aquest expedient en tant que òrgan de contractació correspon al Ple 
d’aquesta corporació, en virtut de la Disposició Addicional 2ª apartat 2on de la LCSP, ja 
que es preveu un contracte amb un valor estimat superior al 10% dels recursos ordinaris 
del pressupost municipal. 
 
Per tot l’exposat, el Ple de l’Ajuntament 
 

ACORDA 

PRIMER.  APROVAR l’expedient de contractació, el plec de clàusules administratives 

particulars, i disposar simultàniament l’obertura del procediment de licitació per 

procediment obert, tramitació ordinària i regulació no harmonitzada, del contracte de les 

obres compreses en el projecte construcció dipòsit 5.000 M3 aigua potable. 
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SEGON.  Aprovar el document comptable d'autorització de la despesa . 

TERCER. Publicar aquest acord al perfil del contractant perquè en el termini de 26 dies 

naturals, a comptar des del dia següent a la publicació del corresponent anunci, els 

interessats puguin presentar les seves proposicions.  

 
******************** 

 
 
El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 

L’Alcalde fa una exposició explicant els antecedents i tràmits realitzats fins el dia d’avui. 

Diu que en el pressupost de 2024 ja hi ha una partida plurianual. Considera que aquesta 

obra servirà per consolidar la xarxa d’abastament d’aigua potable i no dependre de la 

compra d’Aigua a l’ajuntament de Sant Feliu. 

El Sr. Giraut diu que el seu grup ha anat votant a favor en tots els tràmits i que ara també 

votarà a favor. 

La Sra. Sònia Sánchez diu que ho celebra i que hi votarà a favor. 

El Sr. Pedro Torres ho considera un gran projecte i diu que votarà a favor. 

La Sra. Montserrat Rovira diu que de mica en mica s’omple el dipòsit, parafrasejant la 

dita popular. Votarà a favor. 

El Sr. Aïtor Tendero i la Sra. Sandra Moya també diuen que hi votaran a favor. 

Votació: 

S’aprova per unanimitat dels 17 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 

l’ajuntament. 

 
3.4.- Urbanisme. Aprovació inicial de la modificació puntual número 15 del Pla 
d'Ordenació Urbanística Municipal, per a la modificació de les claus urbanístiques 
de l'àmbit de la zona industrial a l'avinguda Castell d'Aro. 
 
Vist que en data 8 de novembre de 2024, amb registre d’entrada E2024024089, el senyor 

Xavier Frigola Mercader, enginyer de camins, canals i ports, en representació de la 

societat Tecplan Enginyeria i Urbanisme SL., i en compliment de l’encàrrec municipal 

corresponent, presenta una proposta de modificació puntual de POUM de Castell d’Aro, 

Platja d’Aro i S’Agaró, per a la modificació de les claus urbanístiques de l’àmbit de la zona 

industrial de l’avinguda Castell d’Aro. 

 

Vist que la sol·licitud ve acompanyada de la Modificació Puntual complerta i del 

Document Comprensiu. 

Vist que la proposta consisteix en la modificació de les claus de la zona industrial de 

l’avinguda Castell d’Aro, actualment amb la clau 12a, per tal de substituir aquesta clau per 
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la clau 10v i la clau 6(Estanys), i l’objecte de la present Modificació Puntual del POUM és 

limitar les afeccions dels usos industrials que produeixen efectes molestos o no 

compatibles, així com altres usos d’equipaments i serveis tècnics, amb l’ús d’habitatge, 

implantats actualment dins d’aquest àmbit. 

Vist que l’àmbit de la present modificació puntual del POUM correspon a la delimitada per 

l’avinguda de Castell d’Aro (al nord), carrer de la Tramuntana (a l’oest), l’avinguda de 

París (a l’est) i l’avinguda de Luxemburg i carrer Roger de Llúria (al sud). 

Atès que, de conformitat amb el que disposen els articles 76.2 i 96 del Decret Legislatiu 

1/2010, correspon formular els plans d'ordenació urbanística municipal i els programes 

d'actuació urbanística municipal als ajuntaments. 

Atès que, de conformitat amb el que disposa l’article 97 del Decret Legislatiu 1/2010, les 

propostes de modificació d'una figura de planejament urbanístic han de raonar i justificar 

la necessitat de la iniciativa, l'oportunitat i la conveniència amb relació als interessos 

públics i privats concurrents, i l'òrgan competent per aprovar la modificació ha de valorar 

adequadament la justificació de la proposta i, en el cas de fer-ne una valoració negativa, 

ha de denegar-la. 

Vist que en la modificació proposada no concorre cap dels supòsits que estableix l’apartat 

2 d’aquest precepte perquè s’hagi d’efectuar una valoració negativa de la proposta de 

modificació puntual ni tampoc afecta a sistemes urbanístics d’espais públics, zones 

verdes o equipaments esportius, pel que no és d’aplicació el que disposa l’article 98 del 

Decret Legislatiu 1/2010. 

Vist que en el projecte de modificació puntual s’indica que la modificació proposada no 

comporta un increment del sostre edificable, de la densitat de l'ús residencial o de la 

intensitat, o la transformació dels usos, pel que no és d’aplicació el que disposa l’article 

99 del Decret Legislatiu 1/2010. 

Vist que en el projecte de modificació puntual s’indica que la modificació proposada no 

suposa increment d’edificabilitat o sostre edificable, ni la densitat o transformació d’usos, 

tampoc s’efectua una transformació global dels usos previstos, ni constitueix una actuació 

de dotació, pel que no és d’aplicació el que disposa l’article 100 del Decret Legislatiu 

1/2010. 

Atès que, de conformitat amb el que disposen els articles 73 i 74 del Decret Legislatiu 

1/2010, l'aprovació inicial dels instruments de planejament urbanístic obliga a 

l'administració competent a suspendre la tramitació de plans urbanístics derivats concrets 

i de projectes de gestió urbanística i d'urbanització, com també suspendre l'atorgament 

de llicències de parcel·lació de terrenys, d'edificació, reforma, rehabilitació o 

enderrocament de construccions, d'instal·lació o ampliació d'activitats o usos concrets i 

d'altres autoritzacions municipals connexes establertes per la legislació sectorial, en els 

àmbits en què les noves determinacions comportin una modificació del règim urbanístic. 

Atès que la proposta formulada justifica la innecessarietat d’incorporar informe ambiental 

o documentació ambiental, així com avaluació de mobilitat generada. 
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Atès els informes emesos pels serveis tècnics i jurídics municipals que consten en 

l’expedient administratiu com a motivació d’aquest acord, segons estableix l’art. 88.6 de la 

Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions 

Públiques. 

Documentació Data Codi Segur de Validació (CSV) 

Informe tècnic 14/11/2024 f8015187-2274-44dc-a16d-c6ab0cd36f33 

Informe jurídic 15/11/2024 c61cd762-1588-4c11-ad76-21505632fc69 

Podeu accedir als documents amb el CSV indicat a la següent adreça electrònica: 

https://bpm.platjadaro.cat/OAC/ValidarDoc.jsp?idioma=ca 

 

Atès que, de conformitat amb el que disposa l’article 52.2.c) del Decret Legislatiu 2/2003, 

correspon al Ple l'aprovació inicial del planejament general del municipi i l'aprovació que 

posi fi a la tramitació municipal dels plans i altres instruments d'ordenació urbanístics. 

Per tot l’exposat, el Ple de l’Ajuntament, 

ACORDA: 

Primer. Aprovar inicialment la modificació puntual número 15 del Pla d’Ordenació 

Urbanística Municipal, per a la modificació de les claus urbanístiques de l’àmbit de la 

zona industrial de l’avinguda Castell d’Aro. 

Segon. Suspendre, pel termini màxim d’1 any, la tramitació de plans urbanístics derivats 

concrets i de projectes de gestió urbanística i d'urbanització, com també de suspendre 

l'atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, d'edificació, reforma, rehabilitació o 

enderrocament de construccions, d'instal·lació o ampliació d'activitats o usos concrets i 

d'altres autoritzacions municipals connexes establertes per la legislació sectorial, en els 

àmbits en què les noves determinacions comportin una modificació del règim urbanístic. 

En aplicació de l’article 102.4 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 

Reglament de la Llei d’Urbanisme, es podran tramitar els instruments o atorgar les 

llicències fonamentats en el regim vigent que siguin compatibles amb les determinacions 

del nou planejament inicialment aprovat, en el cas que, per la naturalesa dels canvis 

proposats, no es posi en risc l’aplicació del nou planejament, una vegada definitivament 

aprovat. 

Tercer. Sotmetre aquesta modificació puntual a informació pública per termini d’un mes, 

mitjançant edictes que s’han de publicar al DOGC, al BOP, a un dels diaris de premsa 

periòdica de més divulgació en l'àmbit municipal al qual es refereixi el projecte en 

tramitació, i al taulell electrònic municipal. Els edictes hauran de contenir les indicacions 

que estableix l’article 23.3 del Decret 305/2006. Així mateix, en l’exposició pública s’ha 

d’exposar, a més del Pla que s’aprova inicialment, el document a que fa referència 

l’article 8.5 del Decret Legislatiu 1/2010. 

******************** 
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El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 

El Sr. Josep Amat explica els límits de l’àmbit que tracta la modificació i l’objecte 

d’aquesta que consisteix en suprimir l’ús industrial de la zona, que fa anys tenia sentit 

perquè era a les afores del nucli i ara és majoritàriament residencial -un 80%- i està dintre 

de la trama urbana. Diu que no hi ha ni increment de sostre ni de densitat. 

El Sr. Joan Giraut diu que està d’acord amb el plantejament de fons perquè ara quasi tot 

l’àmbit és residencial. Demana però que s’escolti els veïns afectats que tenen un us 

industrial. 

El Sr. Amat informa que demà a les 12,30 estan convocats a una reunió informativa els 

veïns afectats. 

La Sra. Sònia Sánchez i el Sr. Pedro Torres diuen que votaran a favor. 

La Sra. Montserrat Rovira diu que es tracta d’un tema àmpliament parlat i debatut i que 

creu lògic ja que abans la zona era l’extraradi i ara ja és poble. 

El Sr. Aitor Tendero creu que la reunió de demà hauria d’haver-se fet abans de 

l’aprovació inicial però que votarà a favor pels motius que ja s’han explicat. 

La Sra. Sandra Moya diu que també li sembla bé la proposta. 

L’Alcalde diu que el motiu de la reunió per demà és que els afectats ja podran presentar 

al·legacions si ho creuen oportú. 

Votació: 

Vots a favor: 15 (PSC, JUNTS, SOM, ERC, AUTÒNOMS, LVAEC i VOX) 
Abstenció: 2 (BNC) 
 
 
4.-  Mocions 
 
4.1.- Moció presentada pels Grups municipals PSC i JUNTS pe uns pobles i ciutats 
segurs i cohesionats 
 
Títol del dictamen: 

Secretaria. Moció presentada pels Grups Municipals PSC i JUNTS per a uns pobles 

i ciutats segurs i cohesionats 

Text del dictamen: 

Area: Secretaria 

Expedient: GENE2024009924 (X2024010101) 

Els Grups municipals de PSC i JUNTS de l’Ajuntament de Castell d’Aro, Platja d’Aro 

i S’Agaró, proposen al plenari l’adopció de la següent moció per a uns pobles i 

ciutats segurs i cohesionats. 
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Els nostres pobles i ciutats són espais de convivència, on preval el civisme i el respecte 

entre els veïns i veïnes. Aquesta és una màxima a la qual aspirem tots els governs locals 

i que és imprescindible per a garantir el desenvolupament integral i lliure de les persones. 

És per això que entenem les polítiques de seguretat pública com un deure fonamental 

dels governs per a garantir el progrés i la cohesió social.  

Certament, entendre la seguretat com una política social significa anar més enllà de 

veure-la simplement com una qüestió de control, protecció o sanció, i concebre-la com 

una eina que busca el benestar col·lectiu i la cohesió social. Aquesta perspectiva 

reconeix que la seguretat no depèn solament d’estratègies policials o de vigilància, sinó 

també de polítiques que afavoreixen el respecte, la inclusió, l'equitat, l'educació, la salut i 

l'accés als serveis bàsics.  

En aquest sentit, per a lluitar contra la inseguretat és clau prevenir-ne les causes 

estructurals, com la pobresa, l’exclusió social, la falta d’oportunitats laborals o les 

dificultats d’accés a l’educació i l’habitatge, que són sovint les seves causes profundes. 

Aquest treball, en el qual esmercem esforços diaris des dels governs locals amb 

programes d’educació en valors i convivència en les escoles, amb plans de 

desenvolupament comunitari o en polítiques de rehabilitació i reinserció social, entre 

altres, s’han de desenvolupar de forma paral·lela a un efectiu funcionament dels cossos 

de seguretat i de la justícia.  

El treball conjunt en ambdues vies té com a resultat uns pobles i ciutats segurs i 

cohesionats.  

Malauradament, en els darrers anys s’han agreujat les dificultats socioeconòmiques a 

Catalunya. Segons l’informe INSOCAT elaborat per les Entitats Catalanes d’Acció Social 

(ECAS), la taxa de risc de pobresa o exclusió social (AROPE) a Catalunya el 2023 és del 

24,4%, amb un clar empitjorament de l’evolució de la privació material severa que entre 

2009 i 2023 ha passat del 3,1 al 8,3%. 

Aquestes xifres reflecteixen una creixent desigualtat i precarietat a Catalunya, amb una 

part significativa de la població que troba difícil accedir a recursos bàsics i oportunitats 

econòmiques. 

Així, cal continuar reforçant polítiques que abordin les causes estructurals que generen la 

inseguretat per a resoldre la situació a mitjà i llarg termini, però alhora també és necessari 

incidir en la millora del vessant policial i de la justícia per pal·liar a curt termini l’increment 

de delinqüència i accions incíviques en els nostres pobles i ciutats.  

Segons l’informe de Balanç de seguretat i activitat policial del 2023 realitzat per la Policia 

de Catalunya, els fets penals a Catalunya han augmentat un 6,72%. 

Els actes criminals que afecten a tot el territori català i que preocupen a la ciutadania i als 

governs locals són de diferent tipologia. Les dades següents així ho verifiquen:  

 En relació amb la criminalitat vinculada al narcotràfic, s’ha duplicat el seu volum des 

del 2016. Les dades publicades pel Ministeri de l’Interior situen Catalunya com la 

comunitat autònoma líder en delictes d’aquesta naturalesa durant els tres primers 

mesos del 2024. El cultiu i el tràfic de cànnabis és la principal activitat de la criminalitat 

organitzada. 
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 També l’any 2023 s’han conegut 3.854 agressions i abusos sexuals. Això representa 

un increment respecte al 2022 del 17,6%, i del 47,3% si ho comparem amb l’any 

2019.  

 L’any 2023 s’han tramitat 9.180 armes blanques; un augment respecte al 2023 del 

10%, i del 87,4% de variació respecte a l’any 2019.  

 El nombre d’homicidis també ha augmentat, de mitjana, un 13,1%, mentre que els 

furts han crescut un 4,5%. 

 Segons les dades del Ministeri d’Interior, Catalunya centra més del 40% de l’ocupació 

il·legal d’habitatges de tot l’estat, i aproximadament el 75% d’aquestes són a la 

província de Barcelona.  

 La multireincidència, entesa com la comissió acumulada de tres o més delictes per 

part d’una mateixa persona, també ofereix xifres alarmants. Segons les dades del Pla 

d'Acció Tremall, un dispositiu conjunt dels Mossos d’Esquadra i de la Guàrdia Urbana 

de Barcelona, presentades el febrer del 2024, l'any 2023 es van detectar un total de 

526 delinqüents multireincidents, que van ser responsables de 6.169 delictes, la 

majoria furts i robatoris violents a la via pública.  

Cal posar en valor que, segons l’informe de Balanç de seguretat i activitat policial del 

2023, les detencions de la policia han augmentat un 16,39% respecte al 2022, però el 

creixement dels fets penals indica que les accions policials no han estat suficients per 

contenir l’augment de la criminalitat.  

Per altra banda, més enllà dels fets delictius, ens trobem també amb un augment 

d’accions incíviques i de falta de respecte a la convivència que generen problemes en els 

pobles i ciutats. Aquestes situacions incíviques generen una degradació de l’espai urbà i 

del descens de la percepció de seguretat entre la ciutadania. Els governs locals fem 

esforços importants en campanyes de civisme i controls policials, però en la majoria 

d’ocasions són insuficients.   

Per a garantir la seguretat pública, restablir la confiança en la ciutadania i millorar la 

percepció de seguretat, és necessària una resposta múltiple i efectiva de totes les 

administracions.  

En aquest sentit, destaquem sis àmbits d’actuació per incidir i millorar la seguretat i la 

percepció que en té la ciutadania:  

1) Reconèixer l’autoritat de tots els cossos de seguretat, inclosos també els guàrdies i 

vigilants municipals que actuen en 135 municipis de Catalunya, així com ampliar les 

plantilles, amb més recursos tècnics i materials.  

2) Reforçar la coordinació i cooperació dels diferents cossos policials que operen a 

Catalunya.  

3) Concertar una estratègia de proximitat policial respectant l’autonomia de les policies 

locals, però atenen les singularitats i demandes del territori per a millorar l’eficàcia 

davant de les diferents problemàtiques de seguretat.  

4) Consolidar la prevenció i la transversalitat de les polítiques de seguretat com a 

definitòries del model policial de Catalunya.  

5) Reformular i reforçar els instruments legals per poder pal·liar nous fenòmens delictius 

i les seves conseqüències.  
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6) Reforçar exponencialment amb mitjans econòmics i humans els jutjats de Catalunya 

per superar el col·lapse judicial actual que impedeix que els esforços anteriors es 

materialitzin de forma diligent en una resolució judicial.  

Tenim reptes importants en matèria de seguretat pública i de civisme que cal abordar 

amb rigor i responsabilitat, sumant els esforços de totes les administracions per a poder 

fer-hi front. L’objectiu és garantir entorns de convivència i seguretat en els pobles i ciutats 

de Catalunya, defugint de missatges simplistes i demagògics que fomenten l’odi i que, 

lluny d’aportar elements per millorar la seguretat, promouen el trencament de la cohesió 

social i la convivència pacífica entre els ciutadans i ciutadanes dels nostres pobles i 

ciutats.  

És per tot això, que els grups municipals PSC i JUNTS de l’Ajuntament de Castell d’Aro, 

Platja d’Aro i S’Agaró, proposem al Ple de la Corporació l’aprovació de la present moció, 

amb els següents 

ACORDS: 

Primer.- Reiterar la importància del reforç de les polítiques de seguretat, en la garantia 

dels drets, les llibertats i la convivència. 

Segon.- Denunciar la situació d’empitjorament de la seguretat a Catalunya i assenyalar la 

multireincidència delictiva com un dels elements que erosionen amb més contundència la 

percepció de seguretat de la ciutadania i contribueixen a generar més sensació 

d’impunitat respecte dels delinqüents.  

Tercer.- Treballar conjuntament ens locals i Departament d’Interior i Seguretat Pública un 

nou marc de col·laboració i coordinació en matèria de seguretat pública entre el cos de 

Mossos d’Esquadra i els cossos locals de seguretat. Aquest nou model ha de redefinir i 

concretar les competències pròpies i els protocols de coordinació, l’autoritat dels alcaldes 

en el subsistema local de seguretat, així com aconseguir la màxima col·laboració en 

l’execució de les funcions encomanades als cossos policials que depenen de les 

administracions.  

Quart.- Relacionat amb l’augment de plantacions de substàncies estupefaents i el 

consegüent tràfic d’aquestes, instem als grups parlamentaris a modificar la llei Orgànica 

del Codi Penal, en l’apartat de cultiu, elaboració i tràfic de drogues, per tal d’equiparar les 

penes imposades als infractors a les normatives d’altres Estats d’Europa. 

Cinquè.- En l’àmbit de la multireincidència, instem al Ministeri de Justícia a fer una 

avaluació de la Llei Orgànica 10/1995 de 23 de novembre del Codi Penal, amb l’objectiu 

d’analitzar com està evolucionant la seva aplicació i quins són els motius de la falta 

d’eficiència dels recents canvis en la regulació de l’article 234.2, per tal d’adoptar les 

mesures més adequades que corresponguin.  

Sisè.- Exigir al Govern de l’Estat Espanyol i al Govern de la Generalitat l’increment de 

jutges d’adscripció territorial a Catalunya i unitats judicials, amb els recursos materials i 

tecnològics necessaris per donar una resposta diligent a les diferents causes i eliminar el 

col·lapse actual dels procediments d’enjudiciament ràpid.  

Setè.- En l’àmbit de l’ocupació il·legal d’un immoble, instar al Govern d’Espanya i als 

grups parlamentaris del Congrés dels Diputats a iniciar una reforma del Codi Penal en 
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referència a l’art. 245.2 on es tipifica el delicte d’usurpació del bé immoble definint-lo com 

un delicte lleu, i canviar-lo a delicte greu amb penes privatives de llibertat i mesures 

cautelars de desallotjament, com fan altres normatives penals europees, amb l’objectiu 

dissuasiu d’evitar el major nombre d’ocupacions, unificar la jurisprudència sobre aquesta 

problemàtica i facilitar la intervenció policial. També establir que l’ocupació il·legal d’un 

immoble no pot constituir el domicili legal de l’ocupant.  

Vuitè.- Traslladar els presents acords i iniciatives plantejades al Departament d’Interior i 

Seguretat Pública i al Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya, al cos dels 

Mossos d’Esquadra, al Congrés dels Diputats i al Parlament de Catalunya i els seus 

grups parlamentaris, a la Fiscalia General de l’Estat, al Consell General del Poder 

Judicial, al Ministeri de l’Interior i al Ministeri de Justícia.   

******************** 
 

El Secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 

L’Alcalde exposa els antecedents de la moció i el seu origen. Explica que la moció l’han 

adoptat un gran número de municipis en el si de la FMC i que aquesta l’ha tramés als 

ajuntaments associats. Diu que l’equip de govern s’ha estudiat la moció i la veu oportuna i 

l’ha compartir amb la resta de grups municipals. Pensa que és una moció que donarà 

més eines per treballar en matèria de seguretat. Comenta els punts de la part dispositiva i 

opina que servirà també per reforçar els instruments legals i jurídics per actuar. 

El Sr. Joan Giraut diu que el seu grup la comparteix i que hi votaran a favor. 

La Sra. Sònia Sánchez diu que el mes de gener d’enguany JUNTS ja va presentar una 

moció sobre la multi-reincidència. Creu que aquestes mocions afecten a assumptes 

supramunicipals i que el grup de SOM presenta mocions que afecten al nostre municipi. 

Es pregunta que passa un cop aprovades aquestes mocions supramunicipals, arriben a 

aprovar-se?  Els partits polítics que governen l’Estat i la Generalitat no actuen? Diu que 

s’abstindrà. 

El Sr. Pedro Torres diu que cal tenir en compte que al nostre municipi s’ha fet feina per 

solucionar algun dels aspectes esmentats a la part expositiva de la moció, i el que falta 

per fer està relacionat amb la falta d’economia, també considera que a la fase analítica es 

centra en ciutats com Barcelona diu també que es basa en endurir els aspectes punitius 

en canvi no recull propostes d’actuacions socials. S’abstindran. 

Las Sra. Montserrat Rovira diu que aquesta és la segona moció sobre la multi-

reincidència aquest any. Creu que és una moció populista i no està d’acord amb 

augmentar la punibilitat dels actes delictius sinó de fer polítiques adequades. Comenta els 

apartats de la part dispositiva, fent propostes alternatives o complementàries, parla de fer 

polítiques socials i d’habitatge, recorda que en el nostre municipi i segons informació 

recent de la Policia Local, ha disminuït el nombre de delictes, també comenta que major 

punitivitat no comporta la disminució de delictes, cal també instar als jutges que impulsin 

de forma preferent els procediment causants per delinqüents multireincidents. Cal exigir 

increment de Jutges amb els recursos necessaris, sobre ocupació de domicili i violació de 

domicili, cal separar els tipus de delictes, cal acords com dotar als ajuntaments d’eines 
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suficients. En definitiva diu que la moció toca masses coses i no massa bé. Diu que ERC 

la va votar a favor a la FMC però ella, aquí, s’abstindrà. 

El Sr. Aitor Tendero diu que ho veu coherent però caldria que fos una realitat. Diu que 

no és suficient i que hi ha la percepció entre els ciutadans d’inseguretat i proposa que es 

faci una enquesta als comerciants i veïns i obtenir així més informació que ajudi a 

treballar aquests àmbits. 

La Sra. Sandra Moya diu que es torna a requerir a l’Estat. Diu que el seu grup està 

d’acord amb que hi ha un increment dels delictes i que la majoria són d’autors multi-

reincidents. Creu que el motiu és la immigració il·legal i massiva i diu que Vox proposa la 

repatriació dels delinqüents estrangers. Finalment diu que aquesta moció és un gran acte 

d’hipocresia i per tant hi votarà en contra. 

La Sra. Immaculada Gelabert diu que els grups de la oposició han fet una “barrija-

barreja”. Explica que la moció l’ha aprovat la FMC i l’ha proposat als municipis membres, 

no és una moció de l’equip de govern per aquesta raó té un redactat genèric. Diu que no 

creu que sigui una moció populista com s’ha dit però si que és popular ja que recull el 

sentir dels ciutadans. Tots demanem reforç de polítiques de seguretat, sobre 

multireincidència delictiva cal demanar-ho els cops que faci falta, equiparar les penes al 

nivell d’altres estats d’Europa, ho veiem be, l’increment de Jutges és una evidència que 

veiem tots, en quant a l’ocupació il·legal d’un immoble, creiem que cal canviar el tipus de 

delicte i no pot ser considerat el domicili legal de l’ocupant, això ho entén tothom, per tot 

això considerem que és una moció suficientment clara per dur-la al plenari 

L’Alcalde diu que a vegades hem elevat mocions per compartir la visió als que tenen 

l’obligació de legislar. Diu que el Govern és executiu i qui ha de aprovar i modificar les 

lleis és el Legislatiu i, fer-ho ha de tenir la majoria. 

Votació: 

Vots a favor: 13 (PSC, JUNTS, BNC i AUTÒNOMS) 
Vots en contra: 1 (VOX) 
Abstenció: 3 (SOM, ERC, LVAEC) 
 
 
5..- Assumptes urgents 
 
L’Alcalde explica que són dos dictàmens sobre el mateix objecte i proposa votar primer la 

urgència i si aquesta s’aprova votar els dos en un sol acte. Pregunta al secretari si és 

possible i aquest li respon que el seu parer és que si però que a l’acta figuraran separats 

tal i com s’han presentat. 

Aprovació de la Urgència: 

S’aprova tractar aquests dos assumptes pel tràmit d’urgència, a proposta del Sr. Alcalde 

per 15 vots a favor i 1 abstenció (Som), dels 17 que integren el número legal de membres 

de l’ajuntament. 
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A favor:  15  (PSC, JUNTS, BNC, ERC, AUTÒNOMS i LVAEC) 
En contra: 1 (SOM) 
Abstenció: 1 (VOX) 
 
 
7.- Precs i preguntes 
 
La Sra. Ofèlia Castillo diu que la Fundació Altarriba ha demanat qui gestiona el registre 

d’animals i que ningú sap contestar-li. 

El Sr. Joan Giraut trasllada la queixa d’un veí de Mont d’Aro que té davant de casa una 

torre de BT i  de MT pendents de retirar i no es fa. 

La Sra. Sònia Sánchez agraeix en primer lloc a la Sra. Pilar Rojas el programa “Dona 

temps per tu”, seguidament demana que es retiri l’antic altar de l’església de  s’Agaró, 

deixant així una sala diàfana millor per fer-hi activitats. 

El Sr. Pedro Torres demana que es busqui una solució a les inundacions de la zona del 

Shooping center. També pregunta si se fa un seguiment dels establiments de tatuatge. 

La Sra. Sandra Moya demana que es netegi un trama del Ridaura que es ple de 

deixalles com ara, pneumàtics, maletes, plàstics, etc., iI deixar la llera neta per quan 

vinguin pluges fortes. Pregunta el motiu de que hi hagi multes coercitives en diferents 

matèries, a que es deuen. 

El Sr. Daniel Riera contesta el següent sobre les qüestions plantejades relacionades 

amb la seva regidoria:  

- Sobre qui gestiona el registre d’animals contesta que es gestiona des de la Policia 

Local. 

- Quant a la zona del Shooping Center, diu que s’està treballant perquè l’ACA o el 

Consorci es facin càrrec d’instal·lar un generador per bombejar l’aigua de la pluja.  

- Quant a la neteja de la llera del Ridaura, diu que és prevista adjudicar-la sobre el 30 de 

desembre i fer el mes de gener dos trams. 

La Sra. Pilar Rojas contesta el següent sobre les qüestions plantejades relacionades 

amb la seva regidoria: 

- Diu que ja es fa el seguiment dels establiments de tatuatge del municipi. 

- Explica el motiu de les multes coercitives en matèria d’activitats econòmiques. Diu que 

prèviament a la multa coercitiva es fa un advertiment als interessats i, si no compleixen 

llavors s’imposa una multa coercitiva. 

El Sr. Josep Amat contesta el següent sobre les qüestions plantejades relacionades amb 

la seva regidoria: 

- Explica les gestions i continus requeriments a Endesa perquè solucioni la retirada de les 

torres de MT i BT de Mont d’Aro però sense èxit fins ara. Continuarem insistint diu fins 

que les retirin i s’informarà al veí afectat. 
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- Sobre el local social de s’Agaró, diu que és un esgraó no pas un altar i que ningú ho ha 

demanat a l’ajuntament però es mirarà. 

- Sobre les multes coercitives, explica els casos que, en matèria urbanística, s’imposen, i 

per motius diversos però sempre previ advertiment i un termini per complimentar el que 

calgui. 

L’Alcalde complementa la informació donada pels regidors de l’equip d govern en relació 

a les torres de BT i MT de Mont d’Aro, que es compromet a insistir; els problemes quan 

plou de la zona del Shooping Center, pendent del projecte d’urbanització que correspon i 

sobre les multes coercitives. 

I no havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió quan són les nou 

de la nit, i perquè quedi constància dels assumptes tractats i dels acords adoptats, estenc 

aquesta acta que signa el Sr. Alcalde i que certifico amb la meva signatura 

 
 
 
Vist i plau       El secretari  
L’alcalde 
 

 




